
Beste mensen 

Ik vind dat ik als fractievoorzitter  op een avond als deze ook wat moet zeggen. 
Want een avond waarbij je je zelf opheft is per definitie een bijzondere avond. 
Ik wil niet alleen terug kijken maar ook vooruit. 
Waar staan we nu en hoe gaan we verder? 
 
De PvdA bestaat 70 jaar, is in 1946 opgericht en was een fusie partij.  
Sinds jaar en dag in de gemeenteraad en in het college. 
Dit is niet zo gek want ondanks dat we in een gebied wonen met een sterk protestant 
Christelijke traditie, is het ook een arm gebied. Hier ging je niet wonen voor het geld 
 
M.a.w. We hadden hier een natuurlijke voedingsboden, bestaande uit: 
- Zand 
- Veen  
- Armoede 
En geen politieke concurrentie op links 
 
Ik wil een aantal punten noemen die we op ons conto kunnen schrijven 
Neem me niet kwalijk dat ik niet volledig ben en me beperk tot de latere periode 
 

- We zijn betrokken geweest bij het opzetten van Peuterspeelzaalwerk 
- En bij de Tennisbaan ( 2 maal gedonder) 
- Jeugd en jongeren werk  
- We hebben mede de Voedselbank opgezet (gehoopt op tijdelijk maar het is 

structureel geworden) 
- We hadden een Ombudsteam, dit is ingekacheld,  

maar de mensen weten ons goed te vinden.  
Hier ligt een duidelijke opdracht voor de nieuwe afdeling. 

- We hebben burgerparticipatie binnen de gemeente op de kaart gezet  
- en zelf de nota die raadsbreed is aangenomen geschreven.  

De verder ontwikkeling van dit proces gaat zeer moeizaam 
Onze hoop is hierbij gevestigd op de nieuwe gemeente 

- We hebben voor een starterslening gezorgd 
- We hebben er voor gezorgd dat de grondprijzen verlaagd zijn 

Hierdoor is het voor jongeren mogelijk te worden een huis te kopen. 
Kijk op de Albedaheerd en je ziet het resultaat 
Voor de koopmarkt hoeve we ons voorlopig niet meer in te zetten 
 

- Het minimabeleid hebben we nog steeds op 120%  van het sociaal minimum weten 
te houden 
Dit is ook hier geen van zelfsprekendheid 
Een tijd geleden werd in de raad hardop de vraag gesteld waar betalen we dit van. 
Dat vraagt iemand met deze uitkering zich iedere dag af 
Misschien zijn we het vergeten. Het sociaal minimum is voor 
Een alleenstaande tot 65 jaar 960 euro 
Een alleenstaande oudere 960 euro 



Gehuwden 1372 
Probeer daar is van te leven 
 
Verder 

- We hebben en warme relatie met de dorpen 
Boerakker helpen we met een nieuwe start 

- Ieder jaar zitten we met de besturen van dorpsbelangen om de tafel 
Ze weten ons te vinden als er zaken spelen  
Jonkersvaart hebben we geholpen met een burgerinitiatief voor een dorpsbus 

- We zijn actief in de natuur rondom Marum 
- We hebben  het AED netwerk dat we voor elkaar gekregen hebben.  

In dit verband mag het college wel wat harder lopen 
 

- We hebben een leefbaarheidprijs ingesteld, een betere naam konden we niet 
verzinnen 

- We hebben de volgende instellingen geholpen: 
 Buga pala 
 Het consultatiebureau de Wilp 
 De Vrijborg 
 De voedselband 
 En ten slotte hebben we de bewoners van de hermanshoeve een reinigingskar 
 cadeau gedaan 

- Wij zijn  altijd voor een nieuw verzorgingshuis in Marum geweest en dat blijven we. 
Met of zonder de Zonnehuis Groep 
Het is nu of nooit  
In een nieuwe gemeente kunnen we dat vergeten 
En niet in het minst:  
het gaat ook nog om honderd arbeidsplaatsen 
(kleine contracten, maar toch) 
 

- Trots zijn we op ons verkiezingsprogramma “Over grenzen Heen” 
dat in t’Rieuw tot stand gekomen is door met veel mensen in gesprek te gaan 
Dit stuk ligt regelmatig op tafel en ook de PvdA Raadswerkgroep voor de herindeling 
heeft dit stuk gevonden. 
 
Dus doen we er toe.   Ja 
 
Bij de laatste verkiezing zijn we de grootste gebleven 
Als enige gemeente in Groningen 
En dat is niet vanzelf gegaan 
Maar als je dit vergelijk met de tweedekamer verkiezingen wordt het andere koek 
Ook in het Westerkwartier zal het niet makkelijk worden 
In de nieuwe gemeenteraad met ongeveer 32 zetels zullen de fracties van CDA en CU 
groot worden.  
Zeven zetels zou geweldig zijn. 
Maar dan moet er stevig aangepakt worden 
 



Mensen weten niet meer de weg naar politieke partijen 
  Je wordt er geen lid meer van 
  De partijen hebben hier geen antwoord op 
  Voor ons is dit natuurlijk heel sterk 
  PvdA ers zijn van nature in staat hun eigen huis af te breken 
  Zet er 2 bij elkaar en je heb drie verschillende meningen 
Ik denk dat partijen gaande weg bewegingen worden met een aantal thema’s die 
flexibel zijn en zonder sterke partijvoorzitters 
 

- Zijn er thema,s voor Sociaal Democraten  Jazeker 
 

- Het sociaal domein 
Armoede, 1 op 8 kinderen leeft in Armoede en of sociale uitsluiting  
In een klas van 24 kinde3ren zijn dat er dus 4 
Stichting Leergeld ondersteund jaarlijks ruim 40 kinderen in onze gemeente  

- Arbeidsmarkt 
25 % is ZZPer en 30 % heeft geen vast werksituatie 
Dit is een flinke splijtzwan 

- Werk en duurzaamheid 
- Europa 

Arm versus Rijk 
Kansrijk versus kansarm, ook hier speelt dit 
Het democratisch gehalte van de politiek 

- Het vluchtelingen vraagstuk 
Geen muren maar bruggen 
 
Hoe gaan we verder 
 
Binnenkort hebben we een nieuwe afdeling dit betekend veel afstemming 
Ook Politiek 
De fractievoorzitters komen iedere tweede vrijdag van de maand bij elkaar om de 
politieke agenda door te spreken en zo nodig af te stemmen. 
En soms vliegt dan nog iemand uit de bocht 
 
Naast de verkiezingsprogramma’s hebben we als fracties enkele thema’s benoemd 
waar we ons de komende jaren in het Westerkwartier extra op willen profileren 

- Werk 
- Duurzaamheid 
- Dorpen 
- En betaalbaar wonen 

 
 
Tenslotte 
 
Neem nu zo’n thema als wonen: 
Om te kunnen wonen heb je een inkomen nodig 
Heb je dat niet dan gaat het om uitkeringen of toeslagen 



Een huiseigenaar kan zelf z’n woonlasten regelen,  
verkopen extra aflossen, over sluiten 
Duurzaamheids maatregelen  treffen. 
 
Een huurder kan dat niet. Hij kan niets. 
Op enkel uitzonderingen na is het bestand aan huurhuizen in Marum flink verouderd 
Door de Vestia’s wordt er nauwelijks meer gebouwd terwijl de vraag aan huizen toeneemt 
Zoals geen hypotheek kunnen krijgen en status zoekers 
Een eenvoudig huurhuis is in Marum inmiddels duurder dan veel koophuizen 
En laten we dan niet de huurverhogingen vergeten die de laatste jaren opgelegd zijn 
Over armoede gesproken 
 
Kortom en ligt veel werk voor ons, maar daar beginnen we morgen aan 
En nu eerst een borrel 

 
 
 
 
 
 

   


